

**YE BANISHED PRIVATEERS**  
*'Til the Sea Shall Give up Her Dead*  
April 11, 2025

**Swedish sea-pillagers YE BANISHED PRIVATEERS return to plunder with new shanties aplenty!**

Raucous Swedish sea marauders **YE BANISHED PRIVATEERS** are back, ready to set sail once more with their musical journey *'Til the Sea Shall Give up Her Dead*, out April 11, 2025 via Napalm Records! After monumental performances at renowned festivals like Wacken Open Air 2023 and a successful tour in 2024, the beloved crew of shanty renegades promises an evocative exploration of 18th-century sailors' lives, weaving haunting ballads and riotous anthems into a vivid tapestry of camaraderie, loss, and fleeting joy amidst the unforgiving waves.

Opening the journey is "*The Cranker*", a darkly captivating tale of cursed sailors spiraling into a frenetic dance. Tracks like "*Chained Below*" confront historical horrors with heart-wrenching melodies that amplify the voices of the oppressed, while "*Raise Your Glass*" bursts with the clatter of tambourines and whiskey-soaked choruses, inviting listeners to join a boisterous maritime revelry. Meanwhile, "*Waves Away*", a sorrowful yet beautiful ballad that captures the bittersweet essence of life at sea and "*As The Tree Falls*" is a haunting maritime ballad of love, loss, and fate and acoustic textures to explore themes of love and loss. The full range and variation of the sea – stormy, shallow and romantic – captured in one album.

15 years have passed since the band was founded after a drunken night at a pirate themed floating bar in the middle of their Swedish hometown, Umeå. After successfully conquering the seas around the world, they gathered more buccaneers for their plundering. These free looters can now look forward to experiencing these powerful tracks live during the band's electrifying April 2025 tour. With their immersive storytelling, raw energy, and deeply moving performances, **YE BANISHED PRIVATEERS** are set to transform each venue into a vessel of high-seas adventure. Prepare to be swept away by a musical odyssey that brings the spirit of the ocean to life, one shanty at a time.

---

**Mit jeder Welle ein neues Abenteuer – YE BANISHED PRIVATEERS nehmen dich mit auf die Shanty-Reise**

Nach Auftritten bei renommierten Festivals wie dem Wacken Open Air 2023 und einer erfolgreichen Tour 2024 melden sich die schwedischen Freibeuter **YE BANISHED PRIVATEERS** zurück. Ihr neues Album *'Til the Sea Shall Give up Her Dead* erscheint am

11. April 2025 via Napalm Records und nimmt die Hörer mit auf eine emotionale Reise durch das harte Leben der Seeleute des 18. Jahrhunderts. Mitreißende Balladen und mit Rum getränkte Hymnen erzählen von Kameradschaft, Verlust und flüchtigen Momenten des Glücks – alles inmitten der erbarmungslosen Weiten des Meeres. Bereits 15 Jahre sind vergangen, seit sich die Band nach einer durchzechten Nacht in einer Piratenbar in ihrer Heimatstadt Umeå gründete. Seither haben sie die sieben Weltmeere erobert und ihre Crew sowie ihre Shantys stetig erweitert.

Der Auftakt dieser musikalischen Odyssee gelingt mit „*The Cranker*“, einer düsteren Geschichte von verfluchten Seeleuten, die einen Pakt mit dem Teufel schließen und in einen ewig andauernden Tanz verfallen. Songs wie „*Chained Below*“ widmen sich mit lebhaften Refrains den harten Seiten des Piratenlebens und verleihen den Unterdrückten eine Stimme, während „*Raise Your Glass*“ mit einem wahren Sturm aus Tamburinen und trunkenen Refrains zum ausgelassenen Feiern einlädt. „*Waves Away*“ fängt eine bittersüße Ballade ein, die die Sehnsucht und Tragik des Lebens auf See widerspiegelt, während „*As The Tree Falls*“ durch ein ergreifendes Duett besticht und zugleich eine melancholische Ballade über Liebe, Verlust und Schicksal präsentiert.

Mit ihrer unbändigen Energie und tief bewegenden Darbietungen verwandeln **YE BANISHED PRIVATEERS** jede Bühne in ein lebendiges Piratenschiff. Jetzt freuen sich die Seeräuber darauf, ihre neuen Shantys während der bevorstehenden Tour live zu präsentieren. Mach dich bereit, von einer musikalischen Abenteuerreise mitgerissen zu werden, die den Geist des Ozeans zum Leben erweckt – Shanty für Shanty!